
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 
 
 

П Р О Т О К О Л 
№ 3 

 
от редовно заседание, състояло се на 09.01.2001 г. 

 
 
ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Томов, Бойка Янчева, Валентина Радинска, доц. 
Георги Лозанов, Димитър Коруджиев, Иван Драганов, Ивайло Петров,  Светлана 
Божилова.  
 
 
ОТСЪСТВАЛИ: - Йосиф Сърчаджиев. 

 
 

ДНЕВЕН РЕД: 
 
1. Доклад от комисията за редовността на подадените документи за генерален 

директор на БНР; 
2. Разни. 
 
 
Начало на заседанието 11.10 ч., водено от Александър Томов и протоколист 
Снежана Милева. 
 
 
ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна и обсъди доклада относно 
редовността на подадените документи за обявения от НСРТ конкурс за генерален 
директор на Българското национално радио, изготвен от комисия в състав: Бойка 
Янчева, Светлана Божилова и Йосиф Сърчаджиев.  (Докладът е приложен към 
протокола.) 
 
Г-жа Янчева поясни, че относно изискванията за професионален и управленски 
опит в медиите и радиокомуникацията, комисията е черпила сведения от 
творческите биографии, а с цел прецизност и точност в някои от случаите са искани 
и допълнителни сведения от кандидатите. Безусловно отговарят на обявените от 
НСРТ условия Александър Велев, Димитър Димитров и Валери Тодоров. Двама от 
кандидатите Александър Бешков и Симеон Ненов нямат необходимите документи, 
доказващи наличието на 6-годишен професионален опит в областта на медиите и 
радиокомуникацията. За други двама – Лъчезар Точев и Поля Станчева комисията е 
приела, че работата като нещатен сътрудник в областта на медиите и 
радиокомуникацията като достатъчно доказателство за наличието на професионален 
опит, но и при двамата има въпроси относно управленския опит. В тази връзка тя би 
искала да уточнят тълкуването на изискването “управленски опит в областта на 
медийната практика”. 
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Доц. Лозанов припомни, че по критериите и изискванията за този конкурс освен 
него, са работили Драганов и Божилова, които са настоявали за повече години  
професионален и управленски опит, след което на заседание са ги намалили на 6 
професионален и 3 управленски  опит. Всички са се обединили около общата идея, 
че генералния директор трябва да е “радиочовек” с опит. Лично той е бил против 
конкурс, който поставя формални условия и ограничава избора. Затова е настоявал 
за номиниране, което ще им даде възможност да изберат личност с професионална 
подкрепа и обществен авторитет. Сега обаче не бива да  се измества общата 
философия само заради един кандидат, не може връзки с обществеността и медиите 
да се приема за медийна практика, да се пренебрегне коренно различния им 
професионален статус. 
 
Г-н Драганова поясни, че е искал да насърчи хората с опит в частното 
радиоразпръскване като се е надявал, че някой от тях ще поиска да ръководи 
обществена медиа. За него професионалният опит е от голямо значение, но е много 
важно и взимането на управленски решения в областта на финанси, техника, 
човешки ресурс. За него най-голяма тежест имат професионалния опит, 
концепцията и комплексните качества на личността, а не толкова формалните 
критерии. 
  
Г-жа Божилова смята, че стила на управление в обществените медии не е на 
необходимото ниво и радиото има нужда да се управлява от имена, доказали своя 
професионализъм в сферата на радиокомуникацията. Тя припомни, че с доц. 
Лозанов са настоявали това да бъде избор по целесъобразност, личност с обществен 
авторитет, професионален престиж и управленски опит. В момента формално 
отговарят на зададените от Съвета условия трима кандидати. В момента е много 
важно дали ще вземат формално или принципно решение. Според нея Поля 
Станчева и Лъчезар Точев нямат достатъчно управленски опит в областта на 
медийната практика и ако бъдат допуснати до събеседване, конкурсът става 
атакуем. Това е конфликтна ситуация, която ще донесе само пасиви за НСРТ. 
 
Г-н Томов смята, че не бива да формализират нещата относно управленския опит. 
Да ръководиш пресцентър е много повече, отколкото да ръководиш една медиа. 
Най-важното е как те виждат развитието на радиото и начина по който биха го 
направили. До събеседване той предлага да бъдат допуснати: Александър Велев, 
Валери Тодоров, Димитър Димитров, Лъчезар Точев и Поля Станчева. Не е съгласен 
да избират генералния директор на радиото с квалифицирано мнозинство, защото 
това би било в нарушение на Закона за радиото и телевизията. 
 
Доц. Лозанов се съгласи, че това по закон е така, но смята, че решение каквото и да 
е то, когато е взето с пет към четири гласа е лошо. Законът им дава възможност за 
постигане на консенсус и има необходимост от още дебати. 
 
Г-н Коруджиев смята, че биха могли да направят компромис за Лъчезар Точев, на 
когото не достигат няколко месеца управленски опит. Относно управленския опит 
на Поля Станчева – това е въпрос на тълкуване. Той смята, че работата в пресцентър 
е чисто медийна практика и предлага да бъдат допуснати и двамата до събеседване, 
заедно с Александър Велев, Валери Тодоров и Димитър Димитров. 
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Според г-н Петров те всички искат да изберат идеалния човек, но това е много 
трудно. За такъв избор не са важни условията и формалностите, а техните 
способности. Нещо, което е много трудно да предвидят. Предлага да допуснат до 
събеседване Александър Велев, Валери Тодоров, Димитър Димитров, Лъчезар Точев 
и Поля Станчева. 
 
Г-жа Радинска, изхождайки от опита си на оперативен журналист смята, че не бива 
да приемат за професионален опит работата като нещатен сътрудник, защото това е 
недоказуемо. Съветът е приел тези критерии и трябва да ги спазва, в противен 
случай могат да ги атакува и конкурсът да се провали. Трябва да се съобразят и със 
способностите на кандидатите за управление на технологичен, финансов и човешки 
ресурс. По нейно мнение само Александър Велев, Димитър Димитров и Валери 
Тодоров отговарят на изискванията на конкурса 
 
Доц. Лозанов я подкрепи и допълни, че тези изисквания налагат граници и те 
трябва да се съсредоточат около тях. За него от самото начало е било ясно, че не 
бива да избират генерален директор на радиото чрез конкурс. Сега вече са в 
“капана” на конкурса и трябва да се съобразяват с поставените от него условия. 
 
Г-жа Янчева смята, че Съветът е поставен в една ситуация, която е много силно 
атакуема и това е много важно. Законът за радиото и телевизията е пестелив по 
въпроса за назначаване генералните директори на БНТ и БНР. Това може да стане и 
без конкурс. Щом е прието решение или трябва да го спазват безусловно или да го 
отменят. По нейно мнение работата в пресцентър не е работа в медиа, от 
пресцентъра излиза само информация за работата на една институция. 
  
Следващите разисквания и обсъждания не са протоколирани. 
   
 
На основание чл. 32, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 2 от Закона за радиото и 
телевизията, Националният съвет за радио и телевизия единодушно реши: 
 
Допуска до разглеждане концепциите за развитие на Българското национално радио 
и до публично събеседване следните кандидати, които отговарят на условията на 
обявения от НСРТ конкурс за генерален директор на БНР: 
 
 Александър Радославов Велев; 
 Валери Илиев Тодоров; 
 Димитър Тодоров Димитров. 

 
Събеседването ще се проведе на 11.01.2001 год., четвъртък в зала 42 в сградата на 
пл. “Кн. Ал. Батенберг” № 1 от 11.00 ч. 
 
Не се допускат до разглеждане концепциите и до публично събеседване следните 
кандидати, които според представените от тях документи не отговарят на 
формалните условия, обявени от НСРТ за конкурс за генерален директор на БНР: 
 
 Лъчезар Любенов Точев – недостатъчен управленски опит в областта на 
медийната практика; 
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 Симеон Ненов Ковачев - отсъствие на професионален опит в областта на 
медиите и на радиокомуникациите; липса на управленски опит в областта на 
медийната практика; 

 
 Поля Николова Станчева – липса на управленски опит в областта на 
медийната ппрактика; 

 
 Александър Илиев Бешков – липса на професионален опит в областта на 
радиокомуникациите; концепция, неотговаряща на задължителните модули, 
определени в условията. 

 
ПО ТОЧКА ”ВТОРА”: 
Нямаше разисквания. 
 
Край на заседанието 13.55 часа. 
Следващо заседание насрочено за 11.01.2001 год. от 11.00 ч. 
 
Приложени документи към протокол № 3 от 09.01.2001 год.: 
 
1. Доклад от комисията за редовността на подадените документи за генерален 
директор на БНР. 
 
ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 
 

Б. Янчева  В. Радинска:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Доц. Г. Лозанов:  Д. Коруджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Ив. Петров:  Й. Сърчаджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Св. Божилова:    
 . . . . . . . . . . . . . .    
    
Ал. Томов  Ив. Драганов  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
 Председател  Секретар 

 


